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P r o t o k ó ł    Nr  XIII/2019 
 

z  Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 
z  dnia  30  grudnia  2019  roku 

odbytej w sali posiedzeń 
Urzędu Miejskiego w Kamieniu Krajeńskim 

w  godzinach  od  900  do  1155 

 
Otwarcia XIII sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim dokonał 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim – Kazimierz Warylak.  
Stwierdził, że na stan ogólny 15 radnych w obradach XIII sesji 

uczestniczy 14 radnych (1 nieobecny usprawiedliwiony – B. Januszewski), co 
stanowi quorum uprawniające Radę Miejską do podejmowania  uchwał. 

Następnie powitał wszystkie osoby uczestniczące w sesji oraz 

przedstawił proponowany porządek obrad. 
 

Porządek obrad XIII Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim: 

1. Otwarcie sesji: 
a/ stwierdzenie quorum 
b/ przedstawienie porządku obrad 

 
2. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Miejskiej. 

 
3. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Miejsko – Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii w Kamieniu Krajeńskim na rok 2020.  
a/ wprowadzenie do tematu – Inspektor 
b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały Nr XIII/94/2019   
 
5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kamień Krajeński. 
a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik                           

b/ dyskusja 
c/ podjęcie uchwały Nr XIII/95/2019   

 

6. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim             
w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 2019.   

a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik             

b/ dyskusja 
c/ podjęcie uchwały Nr XIII/96/2019   

 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Kamień Krajeński.  

a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik   
b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały Nr XIII/97/2019   
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8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Kamień Krajeński 

na rok 2020.   
a/ wprowadzenie do tematu – Burmistrz             

b/ dyskusja 
c/ podjęcie uchwały Nr XIII/98/2019   

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy,                    
a powstają odpady komunalne.   

a/ wprowadzenie do tematu – Kierownik Referatu RGIiGK 
b/ dyskusja  

c/ podjęcie uchwały Nr XIII/99/2019   
 
10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 

pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Kamień Krajeński na cele 
niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu.  

a/ wprowadzenie do tematu – Kierownik Referatu RGIiGK 
b/ dyskusja  
c/ podjęcie uchwały Nr XIII/100/2019   

 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 

a/ wprowadzenie do tematu – Kierownik Referatu RGIiGK 

b/ dyskusja  
c/ podjęcie uchwały Nr XIII/101/2019   

 
12. Informacje, komunikaty oraz sprawy bieżące.  
 

13. Zamknięcie obrad sesji.    
 
Radni jednogłośnie 14 głosami za przedstawionym porządkiem obrad 

(imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji). 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim stwierdził, że 
Rada Miejska na XIII sesji obradować będzie wg przedstawionego porządku 
obrad.      

 
Ad.2. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Miejskiej. 

 
Radni jednogłośnie 14 głosami za przyjęciem protokołu z XII sesji Rady 

Miejskiej. 

Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

Ad.3. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 
Informacja z działalności w okresie międzysesyjnym – w załączeniu do 

protokołu z sesji. 
  

Następnie głos zabrał Wicestarosta Sępoleński Andrzej Marach. Złożył 

życzenia noworoczne. Przekazał również zaproszenia na uroczystą sesję                
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z okazji 100-lecia powstania Powiatu Sępoleńskiego, która odbędzie się               

w dniu 24 stycznia 2020 roku.   
 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu obrad. 
 

Ad.4. Wprowadzenia do tematu dokonała Inspektor ds. profilaktyki            

i zdrowia – Dorota Buda.      
 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 

odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie.    
 

Uchwała Nr XIII/94/2019 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia                    
30 grudnia 2019 roku w sprawie przyjęcia Miejsko – Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii w Kamieniu Krajeńskim na rok 2020 podjęta została jednogłośnie 
14 głosami za. 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

Ad.5. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy 
Kamień Krajeński – Piotr Gustyn.    
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie.    
 

Uchwała Nr XIII/95/2019 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia                    
30 grudnia 2019 roku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński podjęta została 
jednogłośnie 14 głosami za. 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 
Ad.6. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy 

Kamień Krajeński – Piotr Gustyn.    
 

Radna Ewa Wiese zwróciła uwagę, że podczas posiedzenia komisji 
informowano o przeznaczeniu na stadion kwoty 18.000 zł. Nastąpiło jednak 
zwiększenie do kwoty 19.700 zł.  

 
Skarbnik Piotr Gustyn odpowiadając poinformował, że są to koszty utylizacji 
azbestu, których nie było w kosztorysie przedstawianym na komisjach. 

 
Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 

Warylak odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie.    
 

Uchwała Nr XIII/96/2019 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia                    
30 grudnia 2019 roku zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 
2019 podjęta została jednogłośnie 14 głosami za. 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
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Następnie ogłoszona została 15-minutowa przerwa.  

 
Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kamień Krajeński. 
 
Ad. a/ Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik – Piotr Gustyn.  

 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim Kazimierz Warylak 
odczytał uchwałę Nr 18/WPF/2019 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 3 grudnia 2019 r. w sprawie opinii 
o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Kamień Krajeński.  
    
Ad. b/ Dyskusja. 

 
Brak dyskusji.  

 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
przedstawił projekt uchwały w przedmiotowej sprawie.   

 
Ad. c/ K. Warylak – kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem uchwały   
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kamień 

Krajeński?  
 

Uchwała Nr XIII/97/2019 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia                
30 grudnia 2019 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kamień Krajeński podjęta została jednogłośnie                      

14 głosami za. 
  
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 
Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Kamień 

Krajeński na rok 2020.   
 
Ad. a/ Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz – Wojciech Głomski.  

 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim Kazimierz Warylak 

odczytał uchwały Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 3 grudnia 2019 r. Nr 18/P/2019 w sprawie opinii            
o projekcie uchwały budżetowej Gminy Kamień Krajeński na 2020 r. oraz Nr 

14/Dpr/2019 w sprawie opinii o możliwości sfinansowania planowanego 
deficytu przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Kamień 
Krajeński na 2020 rok. 

     
Ad. b/ Dyskusja. 

 
Radny Jacek Kucharski porównał budżet do tortu dzielonego przez Pana 
Burmistrza na różne kawałki. Podkreślił, że każdy ma swoje priorytety,           

o które walczy dla swoich mieszkańców. Nie ma tyle środków, aby realizować 
wszystkie pomysły i cele. Wskazał, że w budżecie znalazła się kanalizacja                
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i wodociągi dla mieszkańców, którzy czekają m.in. na to, aby mogli 

wprowadzić się do swoich domów. Jest również samochód dla OSP, droga               
w Dąbrówce. Podkreślił, że trzeba patrzeć również na ważne inwestycje, które 

znalazły się w budżecie.   
 
Radna Natalia Marciniak zapytała od czego są radni w gminie Kamień 

Krajeński. Wyraziła niezadowolenie dotyczące terminu otrzymania projektu 
budżetu na 2020 rok. Stwierdziła, że było bardzo mało czasu, aby 
dyskutować nad budżetem. Poruszyła sprawę wpływających różnych 

wniosków do budżetu m.in. wniosek sołtysów. Stwierdziła, że radni nie 
wiedzą o tych wnioskach. Zapytała również dlaczego nie powiedziano 

wcześniej, że remont stadionu odbędzie się kosztem dotacji dla sportowców. 
Poinformowała, że faktem jest, że 2 drużyny młodzieżowe będą zlikwidowane, 
albo rodzice będą musieli płacić za zajęcia. Następnie poruszyła sprawę ul. 

Długiej i Kusocińskiego. Podkreśliła, że projekt jest realizowany już drugi 
rok. Na 2 projekty zaplanowana została kwota 5.000 zł, gdzie ma być to 

kwota 12.000 zł. Radna zapytała dlaczego taki projekt jest wpisywany, jeżeli 
nie będzie zrealizowany.  
 

Następnie głos zabrał Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego, Inwestycji                         
i Gospodarki Komunalnej Urzędu Miejskiego w Kamieniu Krajeńskim 
Andrzej Mazur. Poinformował, że projektant przygotował koncepcję,                      

a następnie podjęta została decyzja, że musi zostać wykonane odwodnienie, 
będące głównym problemem na tej ulicy. Zatem musi zostać przygotowany 

nowy projekt, którego koszty zamkną się taką kwotą. Podkreślił, że wpisanie 
mniejszej kwoty nie oznacza, że zadanie nie będzie realizowane. Środki 
podzielone zostały tak jak było to możliwe. Projekt budżetu na 2020 rok 

uwzględnia to zadanie.            
 
Burmistrz Wojciech Głomski odniósł się do sprawy stadionu. Podkreślił, że   

w tym roku wykorzystane zostało już ponad 20.000 zł. Prace będą 
kontynuowane. W budżecie na 2020 rok zabezpieczone zostało 40.000 zł, 

aby stadion mógł dobrze funkcjonować.   
 
Radna Sabina Lubińska poruszyła sprawę wspólnot. Zapytała czy został 

utworzony fundusz zwany partnerstwem publiczno-prywatnym, z którego 
mogliby korzystać zainteresowani ze wspólnot mieszkaniowych.   

 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiadając poinformował, że będzie musiał 
omówić ten temat z radcą prawnym czy istnieje możliwość prawna, aby 

dofinansowywać wspólnoty mieszkaniowe.  
 
Radny Sebastian Skaja poparł wypowiedź radnej Natalii Marciniak. Zwrócił 

uwagę na fakt, iż radni posiadają e-maile służbowe, na które można 
wcześniej przesyłać materiały. Podkreślił, że w wielu sprawach konsultuje się 

z innymi gminami i powiatami w naszym województwie oraz w województwie 
mazowieckim, w którym projekt budżetu otrzymują w formie opisowej 
zawierającej od stu do kilkuset stron. Dokładnie wiadomo czego co dotyczy. 

Zarzucił, że w naszym budżecie operuje się sformułowaniami „różne wydatki” 
i „zakup usług pozostałych”. Radny stwierdził, że przy dużych kwotach nie 
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wie na co przeznaczane są środki. Poruszył problem oczyszczalni ścieków              

w Zamartem oraz zapytał co uwzględnione zostało w kwocie 40.000 zł 
przeznaczonej na stadion. Ponadto stwierdził, że ulice Długa i Kusocińskiego 

przy takim tempie za 10 czy 20 lat może doczekają się jakiejś inwestycji. 
Zaapelował do radnych, aby mieli jakiś wpływ na budżet.          
 

Na pytanie dotyczące 40.000 zł na stadion Burmistrz Wojciech Głomski 
odpowiedział, że są to środki głównie na wymianę siedzisk, na przełożenie 
płytek chodnikowych przy wejściu do budynku. Podkreślił, że może nie 

wystarczyć środków.    
 

Radny Piotr Łukarski zapytał czy kwota 20.000 zł na wymianę kotłów to nie 
jest zbyt mało. Podkreślił, że warto zastanowić się nad zwiększeniem kwoty, 
ponieważ należy dbać o środowisko.   

 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiadając podkreślił, że ma być większe 

zapotrzebowanie i byłoby to zasadne.  
 
Radny Jarosław Dobek stwierdził, że projekt budżetu jest prowizoryczny, 

ponieważ są do niego poprawki. Jeżeli chodzi o śmieci to kwota w budżecie 
jest z ubiegłego roku. Przedsięwzięcia zapewne są na miarę możliwości 
gminy. Zwrócił uwagę do prac nad konstruowaniem budżetu. Stwierdził 

jednak, że każda zmiana zaburza konstrukcję budżetu. Poprosił                          
o zwiększenie udziału radnych przy konstruowaniu budżetu. Stwierdził, że 

brakuje listy z wykazem inwestycji, które są ważne, ale na które gminę 
obecnie nie stać. Podkreślił również, że jest zwolennikiem robienia dróg                  
w gminie. Stan dróg jest coraz gorszy, ponieważ od lat brakuje na nie 

pieniędzy. W całej gminie jest dużo potrzeb. Stwierdził, że brakuje 
dalekosiężnych inwestycji.    
 

Burmistrz Wojciech Głomski podziękował za zgłoszone uwagi. Poinformował, 
że zostaną one uwzględnione przy pracach nad kolejnym projektem budżetu. 

Na zakończenie poruszył również temat oczyszczalni ścieków w Kamieniu 
Krajeńskim oraz Zamartem. Podkreślił, że ochrona środowiska będzie                   
w przyszłości jeszcze więcej kosztować niż na dzień dzisiejszy.   

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak poinformował, że podczas 

ostatniego spotkania radnych zgłoszony został wniosek dotyczący 
wcześniejszego zajęcia się projektem budżetu i został on przez niego przyjęty 
do realizacji.   

 
Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 
Warylak przedstawił projekt uchwały w przedmiotowej sprawie.  

  
Ad. c/ K. Warylak – kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem Budżetu 

Gminy Kamień Krajeński na rok 2020?  
 
Uchwała Nr XIII/98/2019 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia              

30 grudnia 2019 roku w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Kamień 
Krajeński na rok 2020 podjęta została 9 głosami za, przy 3 głosach przeciw 
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(P. Delekta, N. Marciniak, S. Skaja) oraz 2 głosach wstrzymujących się              

(M. Betin, S. Lubińska). 
 

Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 
Burmistrz Kamienia Krajeńskiego Wojciech Głomski podziękował za 

uchwalenie budżetu na 2020 rok.  
 
Ad.9. Wprowadzenia do tematu dokonał Kierownik Referatu Rozwoju 

Gospodarczego, Inwestycji i Gospodarki Komunalnej – Andrzej Mazur.  
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie.    
 

Uchwała Nr XIII/99/2019 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia                    
30 grudnia 2019 roku w sprawie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy,                         
a powstają odpady komunalne podjęta została jednogłośnie 14 głosami za. 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 
Ad.10. Wprowadzenia do tematu dokonał Kierownik Referatu Rozwoju 

Gospodarczego, Inwestycji i Gospodarki Komunalnej – Andrzej Mazur.  
 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 

odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie.    
 

Uchwała Nr XIII/100/2019 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia                    
30 grudnia 2019 roku w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 
pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Kamień Krajeński na cele 
niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu podjęta 
została jednogłośnie 14 głosami za. 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

Ad.11. Wprowadzenia do tematu dokonał Kierownik Referatu Rozwoju 
Gospodarczego, Inwestycji i Gospodarki Komunalnej – Andrzej Mazur.  
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie.    
 

Uchwała Nr XIII/101/2019 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia                    
30 grudnia 2019 roku w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych 
podjęta została jednogłośnie 14 głosami za. 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 
Ad.12. Informacje, komunikaty oraz sprawy bieżące.  
 

Radny Sebastian Skaja podziękował Zarządowi Samorządu Mieszkańców 
Kamienia Krajeńskiego, radzie rodziców, nauczycielom, uczniom i wszystkim 
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rodzicom, którzy wzięli udział w „Magii Świąt”. Podziękował również Pani 

Dyrektor Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Kamieniu Krajeńskim oraz 
wystawcom za udział w tym wydarzeniu. Zaprosił również wszystkich do 

wzięcia udziału w Wielkiej Orkiestrze Świątecznej Pomocy.     
 
Radny Grzegorz Szymanowicz podziękował za zaproszenie na 100-lecie 

powstania Powiatu Sępoleńskiego. Odniósł się również do pojawiających się 
w mediach informacji dotyczących przyczyn wybuchu II wojny światowej.   
 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej oraz Burmistrz Kamienia 
Krajeńskiego złożyli życzenia noworoczne.  

 
Ad.13. Zamknięcie obrad sesji.    
 

K. Warylak – w związku z wyczerpaniem porządku sesji, zamykam obrady              
XIII sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim. Dziękuję wszystkim za 

przybycie. 
 
Na tym obrady XIII sesji zakończono.   

 
                                                             P r z e w o d n i c z ą c y  

 Protokołowała                                               Rady Miejskiej 

 /-/ Izabela Turzynska 

                                                               /-/ Kazimierz Warylak    
 


